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Lokale en bovenlokale belastingen op PV-installaties  -  Stand van zaken

Op 11 oktober 2017 behandelde de commissie voor Energie van het Vlaams Parlement de 
heffing die sommige provincies innen op zonne-energieprojecten. Vlaams minister van 
Energie Bart Tommelein verduidelijkte dat elke provincie belastingen heft op gebruikte 
oppervlaktes van kelders, zolders en daken. De provincies Antwerpen, Limburg en Oost-
Vlaanderen interpreteren deze belasting echter zo dat ze ook van toepassing is op PV-
installaties (photovoltaïsche) op bedrijfsdaken.

Minister Homans stuurde eerder al een omzendbrief naar gemeenten over de fiscale 
autonomie van gemeenten, die steeds getoetst moet worden aan het algemeen belang. 
Hierbij verwees zij voor dit algemeen belang naar het gewestelijk beleid dat aanstuurt op 
een zo groot mogelijk aandeel van groene stroom in de totale energieproductie. De 
minister verwees ook naar het Elektriciteitsdecreet dat het gebruik van hernieuwbare 
energiebronnen bevordert. Daarnaast zijn er de Europese richtlijnen 2001/77/EG en 
2009/28/EG van 23 april 2009 die lidstaten opleggen het gebruik van energie uit 
hernieuwbare bronnen te bevorderen.

Een provincie werkt het ‘algemeen belang’ inzake hernieuwbare energie tegen als ze haar 
reglement van oppervlaktebelasting zodanig interpreteert, dat ze een dak met 
zonnepanelen als gebruikt beschouwt. 

Minister Tommelein heeft dit probleem aangekaart bij minister Homans. In een brief aan 
de PV-sector vermeldde minister Homans dat haar kabinet contact opnam met de 
provincies Oost-Vlaanderen en Antwerpen waarbij deze provincies verzekerd zouden 
hebben dat ze werken aan de afschaffing van de belastingen op hernieuwbare energie-
installaties. Maar helaas zijn deze belastingen op provinciaal vlak nog niet afgeschaft. 

Ondertussen vernamen we dat er ook gemeenten zijn die grondbelastingen heffen op het 
gebruik van een brownfield (bijvoorbeeld een afgedankt asbeststort) voor zonnepanelen. 
Aan de PV-sector liet de minister weten dat zij in dit kader aan haar administratie de 
opdracht heeft gegeven om de opportuniteit na te gaan van een actualisatie van de 
omzendbrief met onderrichtingen over de gemeentefiscaliteit.

1. De provincies zijn op heden nog niet ingegaan op de vraag van de minister tot 
afschaffing. 



Kan de minister bevestigen dat ze wel degelijk werken aan de afschaffing en kan zij 
aangeven wanneer de afschaffing van kracht zal zijn? 

2. Wat betreft de gemeentebelasting is de vraag of de administratie van de minister al 
beslist heeft of ze een actualisatie van de omzendbrief over gemeentefiscaliteit in dit 
kader zal versturen? 
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1. In de provincie Antwerpen is voor het aanslagjaar 2018 een bepaling in het provinciaal 
belastingreglement op bedrijven ingeschreven die maakt dat daken waarop 
zonnepanelen geïnstalleerd zijn niet meegerekend worden voor de bepaling van het 
belastingtarief mits aan 2 voorwaarden is voldaan: het dak mag niet beschikbaar zijn 
voor externen en de belastingplichtige heeft op dezelfde vestiging nog een oppervlakte 
ter beschikking voor minstens de oppervlakte van het dak. 

In de provincie Oost-Vlaanderen is het belastingreglement op bedrijven niet aangepast, 
vanuit de motivering dat een dak effectief deel uitmaakt van de gebruikte of tot gebruik 
voorbehouden oppervlakte van het bedrijf, eender of het bekleed is met zonnepanelen 
of niet. Na de verkiezingen van oktober 2018 zal het aan de nieuwe bestuursploeg zijn 
om te beslissen of dat standpunt aangehouden blijft.

2. In de omzendbrief lokale fiscaliteit van 10 juni 2011 wordt inderdaad zijdelings 
aangedrongen op een fiscaal beleid dat hernieuwbare energieinstallaties ontziet. Mijn 
administratie onderzoekt de opportuniteit van een geactualiseerde omzendbrief waarin 
o.a. een vergroening van de gemeentelijke fiscaliteit verder kan worden bepleit. De 
beslissing hierover zal binnenkort worden genomen. 

Ik benadruk dat een omzendbrief slechts toelichtingen (regelgeving, rechtspraak, 
inzichten) en aanbevelingen aan de lokale besturen kan bevatten. Het uitgangspunt 
blijft nog altijd fiscale autonomie. Wat dit betreft kan ik niet om het standpunt van de 
Raad van State heen dat de richtlijn 2009/28/EU lokale belastingen op duurzame-
energieinstallaties niet in de weg staat, weliswaar op voorwaarde dat de 
belastingtarieven de inspanningen van andere beleidsniveaus (Europees, nationaal en 
gewestelijk) om duurzame energie te promoten niet teniet doen. Een eventueel 
afwijkend standpunt van een minister maakt geen rechtsregel uit (RvS 8 mei 2014, nr. 
227.330 en RvS 30 oktober 2014, nr. 228.985).


